

《法学》征稿函

Legal calls for papers

尊敬的老师:

您好!Legal《法学》是由泰杭出版集团(Taihang Spring Group LLC)创刊出版的学术期刊,目前为季刊(3个月出版1期),网址为www.taihangspring.com。该刊是搭建在中国科学院文献情报中心"法律与科技"交叉前沿领域预印本平台(ChinaXiv)基础之上,是预印本与期刊协同发展的学术交流模式,旨在帮助法律与科技预印本作者第一时间获得科研成果的全球发布,进而提高期刊的全球影响力,形成新型学术交流领域示范。该刊学术委员会和编辑均为全球常青藤法学院校的教授和博士组成。

国际刊号:Online ISSN: ;Print ISSN:。

【征稿对象】

社会科学领域的学者和师生均可投稿。稿件主题应与法学、法律逻辑学、法律科技、法律人工智能、法律职业伦理等相关。作者级别不限,本科生、硕士生、博士生、高校老师均可投稿。

【投稿须知】

- 1. 论文投稿时间不限,全年接受投稿,投稿后15日内给审稿意见,审稿合格后六个月内见刊。
- 2. 单篇论文出版的版面费为3000元人民币。本刊可提供国际发票或国内公司发票,均可用于报销。
- 3. 本刊欢迎作者介绍其他老师、律师、学生来我刊发表论文。如果能介绍 多人, 您可以成为我们的编委或者执行编辑, 享受更多优惠待遇。

【论文格式及提交说明】

- 1. 作者需提供论文英文版,文章字数以3000-8000字为宜,如果没有英文版,可先投中文版论文,中文论文3000-7000字为宜。待审稿合格后,作者可以再翻译成英文投稿。如果需要翻译润色服务,我们按照 1000 元/篇的价格收取。选择翻译服务后,作者可以直接提交中文稿,后期排版校对由期刊社负责。
 - 2. 投稿邮箱legal@taihangspring.com, 邮件主题"作者姓名+论文标题"。
- 3. 请在邮件或论文正文部分注明作者姓名(包括通讯作者)、通讯地址、邮政编码、电子邮箱、电话等个人信息。
 - 4. 论文格式请参考附件《法律》格式要求。

【常见问题解答】

Q: 期刊能被检索吗?

-目前期刊创刊申请中,创刊后进入heinonline数据库收录,国内大部分法 学类院校都认可该数据库。

Q: 期刊的审稿制度?

-编辑部审稿,是同行评议。无审稿系统,邮件通讯。

Q: 语言要求高吗?

-语言方面没有太细的要求,如果是明显的机翻,会让修改。会给审稿意见 和修改意见。

Q: 期刊提供纸质版/实体刊物吗?

-我们默认只提供单篇论文的PDF版本和期刊整本的PDF版本。如作者需要, 我们可以提供1-2本纸质刊物。

Q: 请问审稿周期有多久?

-我刊将对论文的形式、要素、学术基础等进行初步审查,决定是否将其提交到责编、专家审稿环节。此环节正常约需要3-5个工作日。稿件编审期间编辑部如收到非投稿作者对论文署名、内容等的异议,将暂停处理直至争端妥善解决。

Q: 请问投稿后多久能见刊?

《法学》是季刊,如果在作者紧密配合的情况下可以六个**月内见刊**。在不 影响期刊出版进程的情况下,作者可以随时撤稿,撤稿后会退回所交版面费。

Q: 请问杂志一期有几篇文章?

-《法学》每期大概 3-10篇左右文章, 大概50-100页。

Q: 知网是否能搜索?

-知网现在很难收录社科类外刊,所以如果对知网检索有要求的老师可以先 投他刊。

Q: 期刊属于什么级别?

-根据学校的具体情况而定。本刊在多数高校被认做普通刊物,和国内普刊一样,但是**部分学校也会认定为核心期刊**,或者给与奖励,有些学校会被当做特殊论文,在评职称晋升时需要学术委员会认定其水平。(教师需要联系学校科研处或人事处询问,研究生要去咨询研究生院。)

Q: 必须要提交英文版吗?

必须是英文版见刊,但是可以提交中文版,考虑到各位作者的需求,我们 提供全文翻译、润色等服务,目前按照1000元/篇收费,如果文章篇幅过长或者 难度过大,可能会酌情增加。

Q: 评奖学金可以加分吗?

-评奖学金按照个人学校研究生奖助体系实施办法及奖学金评定细则加分, 具体可以咨询辅导员和学院的书记。

Q: 是否可以挂项目号用于结题?

一可以挂项目号,项目名称应采取英文格式,但是有特殊需求也可以用中文。外 刊论文一般都可以用于项目结题。

Q: 对于保研考博是否有用?

-肯定是有用的。对于博士审核制,"以第一作者身份在英文国际期刊上发表过专业学术论文"成为许多高校对英语水平的要求条件之一。如陕西师范大学、南京师范大学等高校还规定,如果有英文发表论文,可以免考英语。

对于保研,有一篇外刊论文会极大提升你在面试阶段和材料提交阶段的竞争力。因为外刊论文证明了你的英文写作能力,而英文写作能力是研究生阶段非常重要的能力。

Q: 这个外刊论文只是相当于一篇普刊论文, 感觉没有什么用?

首先,如果你有英文论文,写在项目申报书里和进行职称评审时,肯定比只有中文论文有优势,能够证明你的学术能力。

其次,通过英文论文写作,可以让你解锁新技能,提升学术写作能力,会提升你的自信心。也为你后期去投稿给其他更高级别的英文刊物打下基础。

第3, 目前国内学术评价体系都在改革,很多学校开始推行"代表作"制,说不定你的学校什么时候就改了,如果你有一篇英文论文,任何时候都不过时,可以作为代表作提交学术委员会评审,我相信会为你加分不少。

第4, 中国政法大学等高校博士毕业已经不需要2篇C刊了, 发2篇英文普刊也可以毕业, 其他政法类高校也有类似的改革措施。

Q:律师也可以发吗?

律师是可以发表论文的。很多地方律协对于涉外律师的认定和入库,发表英文期刊论文是加分项。对于律师职称评审,发表英文期刊论文可以作为学术成

果进行申报。

如有任何疑问,请联系期刊编辑老师 徐佳琪

微信: cici0884

投稿邮箱: legal@taihangspring.com

附件:LEGAL《法学》

论文格式要求

【标题】字体: Arial Black 字号: 二号, 顶格写。

【作者】字体: Arail 字号: 四号, 格式: 姓+名。标明Corresponding author、Email信息。

【作者单位】字体: Arail 字号: 四号, 格式: 学院, 学校, 城市, 国家

【摘要】Abstract字体: Times New Roman 字号: 小四号, 倾斜, 顶格。

【关键词】Keywords字体字号同摘要,用分号隔开,顶格写。

【正文部分】

一级标题:字体:Arail 字号:四号

二级标题:字体Arail 字号:小四号

正文字体: Times New Roman 字号: 小四号

所有内容顶格写, 段与段之间空一行。

主体部分分为引言introduction;研究的目的意义Research focus;文献综述Literature review;研究方法Methods;结果Results;讨论discussion;结论conclusion;致谢Acknowledgments等。此部分可以根据论文内容有所调整。

【项目基金】Funding字体: Times New Roman 字号: 小四号。

【注释】Notes字体: Times New Roman 字号: 小四号。

【参考文献】References

文献格式请参考"APA格式规定"

期刊引用格式:

Surnameauthor1, I.I., Surnameauthor2, I., & Surnameauthor3, I. (year). Title of the paper. *Journal name*, vol(issue), page-page. Doi if exist (Omnia is in charge of it).

Zhou, D.D., Sun, P., & Yu, W. (2017). Smart Learning Environment Assessment: What to Assess and How to Assess. *Modern Distance Education*, (03), 26-33, 57.

图书引用格式:

Surnameauthor1, I., Surnameauthor2, I., & Surnameauthor3, I. (year). *Title of the book* (numth Ed.), Place where has been published: Publisher. Doi if exist (Omnia is in charge of it).

Weaver, David, Beam, R., Brownlee, B., Voakes, P., & Wilhoit, G.C. (2007). *The American Journalist in the 21st Century*, NJ: Lawrence Erlbaum Associates.

Bresson, C. (2013). *The Mind's Eye: Writings on Photography*, Beijing: China Photography Publishing House.

学位论文引用格式:

Surnameauthor1, I., Surnameauthor2, I., & Surnameauthor3, I. (year). Title of the tesis. PhD Dissertation. Place where has been published: Institution/Publisher. Doi if exist (Omnia is in charge of it).

Call for Papers

Taihang Legal Spring Quarterly

Published by Taihang Spring Group, LLC

Website: www.taihangspring.com

ISSN (Online): [TBD] ISSN (Print): [TBD]

Dear Professor/Researcher:

We are pleased to invite submissions to *Taihang Legal Spring Quarterly*, a scholarly journal published by **Taihang Spring Group**, **LLC**. This journal is a quarterly publication (1 issue every 3 months) and operates in coordination with the *ChinaXiv Legal & Technology Preprint Platform* hosted by the National Science Library of the Chinese Academy of Sciences.

This model integrates preprint dissemination and journal publishing to promote timely global access to cutting-edge research in law and technology. Our editorial and advisory board is composed of professors and doctoral scholars from leading law schools worldwide.

Target Contributors

We welcome submissions from scholars and students across the social sciences. Preferred topics include but are not limited to:

- Jurisprudence and Legal Theory
- Legal Logic
- Law & Technology
- Artificial Intelligence and Law
- Legal Ethics and Professional Responsibility

Submissions are open to all academic levels, including undergraduates, master's and PhD students, and university faculty.

Submission Guidelines

- 1. Submissions are accepted year-round. Peer review comments will be returned within 15 days. Accepted papers are scheduled for publication within 6 months.
- 2. The publication fee per article is **CNY ¥3000**. We provide both international and domestic invoices that are eligible for reimbursement.
- 3. Authors who refer multiple contributors to the journal may be invited to serve as **Editorial Board Members** or **Managing Editors**, with additional benefits.

Format & Submission Instructions

- Articles should be submitted in **English**. Length: **3,000–8,000 words**.
- If an English version is not available, a **Chinese manuscript (3,000–7,000 words)** may be submitted first. Upon acceptance, the author may translate it into English.
- We offer full translation and proofreading services for ¥1000/article. Authors using this service may submit in Chinese, and our editorial team will manage the full translation and typesetting.

Submission Email: legal@taihangspring.com

Subject line: Author Name + Article Title

Please include in the email or manuscript: full name(s), corresponding author, affiliation, mailing address, postal code, phone number, and email.

Refer to the attached Taihang Legal Spring Format Guidelines for formatting standards.

Frequently Asked Questions (FAQ)

Q: Is the journal indexed?

A: Currently under founding application. After launch, the journal aims to be indexed by **HeinOnline**, a widely recognized law database used by most Chinese legal institutions.

Q: What is the review system?

A: Editorial peer review via email. No online manuscript system yet.

Q: Are there strict language requirements?

A: Reasonable quality is expected. Obvious machine translation will require revision. Feedback and revision suggestions will be provided.

Q: Are print copies available?

A: We provide PDF versions of each article and full issue by default. Print copies (1–2 copies) available upon request.

Q: How long is the review process?

A: Initial editorial screening (3–5 working days). Manuscripts with authorship or content disputes will be suspended until resolved.

Q: How soon after submission will the article be published?

A: As a quarterly, publication can occur within **6 months** if the author promptly completes revisions and formatting. Withdrawal is allowed anytime without affecting the publishing schedule; any prepaid fee will be refunded.

Q: How many articles per issue?

A: Approximately **3 to 10 articles per issue**, totaling **50–100 pages**.

Q: Is the journal searchable on CNKI?

A: Currently, CNKI (China National Knowledge Infrastructure) is unlikely to index

international legal journals. If CNKI indexing is a priority, consider other domestic options.

Q: What is the academic rank of this journal?

A: Classification varies by institution. It is generally considered equivalent to a domestic "general journal," but some universities classify it as a "core" or "special contribution" journal. Academic committee approval may be required for evaluation or promotion purposes.

Q: Is an English version mandatory?

A: Yes. Final publication must be in English. However, submission in Chinese is allowed first, and translation services are available for ¥1000/article (subject to length and complexity).

Q: Can the publication help with scholarships?

A: It depends on your university's scholarship criteria. Please consult your academic advisor or student affairs office.

Q: Can this publication be used for project completion or funding reports?

A: Yes. You may cite the publication as a deliverable under a research grant. Titles should preferably be in English.

Q: Is this helpful for postgraduate admissions or doctoral applications?

A: Absolutely. For example, many doctoral programs now require applicants to have published an academic article in an international English journal. Schools like Shaanxi Normal University and Nanjing Normal University even waive English exams for applicants who have done so. For master's programs, a published English paper greatly improves your competitiveness.

Q: What if someone says "this is just a regular journal and not very valuable"?

A: Publishing in English helps demonstrate academic writing and project ability—both of which are increasingly important in China's evolving research evaluation system. Many institutions are moving toward a "representative work" model. A high-quality English paper can serve as one such work in tenure or promotion files.

Q: Can lawyers publish too?

A: Yes. Publishing in English legal journals may help lawyers gain recognition from international bar associations or legal talent programs. It is also a valid academic output for legal title evaluations.

For any inquiries, please contact:

Editor: Ms. Jiaq iXu

legal@taihangspring.com

WeChat: cici0884

Appendix: LEGAL - Journal of Law

Manuscript Formatting Requirements

[Title] Font: Arial Black; Size: Size 2 (approx. 16pt); Align: Left-aligned without indentation.

[Author] Font: Arial; Size: Size 4 (approx. 12pt); Format: Last Name + First Name. Indicate Corresponding Author and provide Email information.

[Author Affiliation] Font: Arial; Size: Size 4; Format: Department, Institution, City, Country.

[Abstract] Font: Times New Roman; Size: Small Size 4 (approx. 10.5pt); Italicized; Left-aligned.

[Keywords] Same font and size as the abstract; separate keywords with semicolons; left-aligned.

[Main Body]

Level 1 Headings: Font: Arial; Size: Size 4

Level 2 Headings: Font: Arial; Size: Small Size 4

Body Text: Font: Times New Roman; Size: Small Size 4

All content should be aligned to the left with no indentations. Insert one blank line between paragraphs.

The main content should generally include the following sections (adjustable based on actual content):

Introduction; Research Focus / Significance; Literature Review; Methods; Results; Discussion; Conclusion; Acknowledgments.

[Funding] Font: Times New Roman; Size: Small Size 4.

[Notes] Font: Times New Roman; Size: Small Size 4.

[References] Please format references according to APA style guidelines.

Journal Article Reference Format:

Surnameauthor1, I.I., Surnameauthor2, I., & Surnameauthor3, I. (Year). Title of the paper. *Journal Name*, Volume(Issue), page—page. DOI if available.

Example:

Zhou, D.D., Sun, P., & Yu, W. (2017). Smart Learning Environment Assessment: What to Assess and How to Assess. *Modern Distance Education*, (03), 26–33, 57.

Book Reference Format:

Surnameauthor1, I., Surnameauthor2, I., & Surnameauthor3, I. (Year). *Title of the book* (Edition if applicable). Location: Publisher. DOI if available.

Examples:

Weaver, David, Beam, R., Brownlee, B., Voakes, P., & Wilhoit, G.C. (2007). *The American Journalist in the 21st Century*. NJ: Lawrence Erlbaum Associates.

Bresson, C. (2013). *The Mind's Eye: Writings on Photography*. Beijing: China Photography Publishing House.

Dissertation/Thesis Reference Format:

Surnameauthor1, I., Surnameauthor2, I., & Surnameauthor3, I. (Year). *Title of the Thesis*. PhD Dissertation. Location: Institution or Publisher. DOI if available.